
 
 

ZASTUPITELSTVO PLZEŇSKÉHO KRAJE 
Zápis ze zasedání 

Číslo zasedání: 27 
Datum a hodina konání: 26.02.2024 od 11:00 hod. v sídle KÚPK 
Přítomni osobně: 30, dle prezenční listiny 
Přítomni distančně: 
Omluveni:   

2 (Mgr. Martin Baxa, Mgr. Rudolf Salvetr) 
13 (Petr Fišer, Pavel Hais, Ing. Mgr. Pavel Karpíšek, Bc. Jitka 
Kylišová, MUDr. Richard Pikner, Ph.D., Ing. Martin Ptáček, 
Bc. Filip Sequens, Martin Šebesta, Eva Trůková, Mgr. Radka 
Trylčová, Ing. Vladislav Vilímec, Mgr. Roman Zarzycký, 
PhDr. Marek Ženíšek, Ph.D.) 

Hosté: 
 

dle prezenční listiny 

Příloha: usnesení ZPK č. 1562/24 
 
 
Nejedná se o doslovný přepis 
 
Zahájení, úvodní formality 
 
Zasedání zahájil a vedl hejtman Rudolf Špoták (dále jen hejtman).  
 
Přivítal všechny přítomné, nechal zkontrolovat počet zastupitelů v sále i počet 
zastupitelů, kteří se účastní jednání zastupitelstva distančním způsobem.  
 
Upozornil, že zasedání je vysíláno živě online přenosem a je z něj pořizován 
videozáznam, který je následně k dispozici ve videoarchivu na webovém portále 
Plzeňského kraje. 
 
Připomněl povinnost hlásit případný střet zájmů podle § 34 zákona č. 129/2000 Sb.          
o krajích (krajské zřízení), ve znění pozdějších předpisů (dále jen zákon o krajích).  
 
Konstatoval, že zápis z minulého zasedání Zastupitelstva Plzeňského kraje byl ověřen 
a podepsán, nebyly k němu vzneseny žádné námitky. 
 
Hejtman: Z dnešního jednání se omluvili zastupitelé: Petr Fišer, Pavel Hais,                            
Ing. Mgr. Pavel Karpíšek, Bc. Jitka Kylišová, MUDr. Richard Pikner, Ph.D.,                            
Ing. Martin Ptáček, Bc. Filip Sequens, Eva Trůková, Mgr. Radka Trylčová,                                     
Ing. Vladislav Vilímec, Mgr. Roman Zarzycký, PhDr. Marek Ženíšek, Ph.D.  
Distančně jsou přítomni zastupitelé Mgr. Martin Baxa a Mgr. Rudolf Salvetr. 
K distanční účasti se ještě přihlásil zastupitel Martin Šebesta, který nyní řeší technický 
problém. Momentálně je registrováno 32 zastupitelů. Zastupitelstvo je 
usnášeníschopné. Distančně přihlášení se zobrazují modře. 
Nyní bude následovat hlasování o dvou ověřovatelích zápisu.  Za ověřovatele zápisu 
navrhuji JUDr. Marcelu Hollerovou (ODS+TOP 09) a Ing. Jana Vavřičku (STAN, 
Zelení, PRO PLZEŇ). 
 
Oba navržení s nominací souhlasí.  
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Hejtman: Žádné další návrhy nejsou. Dávám hlasovat o ověřovatelích zápisu. 
 
Hlasování o ověřovatelích zápisu: 
Pro 31, proti 0, zdržel se 1, přítomno 32 zastupitelů 
Ověřovatelé zápisu byli zvoleni 
 
Hejtman: Nyní přistoupíme ke schválení programu dnešního zasedání. Pozvánku 
spolu s podkladovými materiály jste obdrželi obvyklým způsobem. Otevírám rozpravu 
k programu. Nikdo se nehlásí. Končím rozpravu a dávám hlasovat o programu jednání. 
 
Hlasování o programu: 
Pro 31, proti 0, zdržel se 1, přítomno 32 zastupitelů 
Program je schválen 
 
Schválený program: 
 
Zahájení, úvodní formality 
 

 
1. „Podpora sociálních služeb dle § 101a zákona o sociálních službách, Plzeňský 

kraj“ pro rok 2024 – změna rozdělení dotací - Martin Záhoř 
 
2. Dotazy, podněty a připomínky členů ZPK 
 
3. Diskuse, různé 
 
Závěr 

 
0:06:00 

1. bod programu 
„Podpora sociálních služeb dle § 101a zákona o sociálních službách, Plzeňský 
kraj“ pro rok 2024 – změna rozdělení dotací - Martin Záhoř 
 
Martin Záhoř – děkuje zastupitelům za účast na dnešním jednání zastupitelstva, jehož 
svolání inicioval. Informuje, že do 15. 3. 2024 musí být prostředky v rámci tohoto 
dotačního programu distribuovány, a pokud by bylo svoláno zastupitelstvo                                   
až na duben, tak by nebyly splněny dotační podmínky poskytovatele, čili státu. 
Komentuje důvod navrhované změny rozdělení dotací. Uvádí, že u sociální služby 
poskytované organizací OBČANSKÁ PORADNA Plzeň o.p.s. byl při výpočtu chybně 
zadán údaj o výši úvazku, který měl být 6,2 a zadal se 4,2. Rozdíl v příjmu je pro 
organizaci  cca 1,2 mil. Kč, což ovlivnilo výslednou výši dotace u dalších 154 sociálních 
služeb. Proto bylo nutné výše dotací přepočítat, kdy u sociální služby poskytované 
organizací OBČANSKÁ PORADNA Plzeň o.p.s. dochází ke zvýšení finančních 
prostředků a u 154 dalších sociálních služeb ke snížení finančních prostředků. 
 
Hejtman - otevírá rozpravu, nikdo se nehlásí, končí rozpravu a dává hlasovat. 
 
Hlasování o přijetí usnesení: 
Pro 32, proti 0, zdržel se 0, přítomno 32 zastupitelů 
Usnesení č. 1562/24 je přijato  

0:09:50 
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2. Dotazy, podněty a připomínky členů ZPK 
 
Poslankyně Ing. Marie Pošarová - dotaz k oblasti Školství - financování 
nepedagogických pracovníků. Bude to moci Plzeňský kraj, když stát selhal,  
vykompenzovat ze svých zdrojů? 

0:10:28 
Hejtman – reakce na dotaz poslankyně Pošarové: Řešili jsme to v rámci Asociace krajů 
(dále jen „AKČR“). Chtěl bych zde pochválit náměstka Kroce a odbor školství, mládeže 
a sportu Krajského úřadu Plzeňského kraje, který v rámci kooperace celého kraje, 
zjišťoval školy a zřizovatele, kterých se to týká. Celková částka, která chybí                                 
na nepedagogické pracovníky v celém Plzeňském kraji je 182 mil. Kč, z toho                   
55 mil. Kč se týká přímo škol, které jsou zřízeny Plzeňským krajem. Tuto informaci 
jsme dávali v rámci AKČR k dispozici. Myslím si, že celková částka, tak jak ji ostatní 
hejtmani vyčíslovali, se bude pohybovat, mým laickým odhadem, někde okolo třech 
miliard korun. Situace se mění každým dnem a v okamžiku, kdy bude možnost využít 
to, na čem se usnesla vláda, to znamená použití finančních prostředků                                         
pro pedagogické pracovníky i na ty nepedagogické, tak na některých třeba i menších 
školách, kde nejsou obsazená tzv. tabulková místa, půjde tyto peníze použít, takže                     
to přepočítávání, kterým nyní kolegové trávili týden, čtrnáct dní, poběží vlastně znovu.   
Tu finální částku tedy nyní říct nedokážeme. Plzeňský kraj ale rozhodně nenechá své 
školy padnout a víme, že ty prostředky budeme muset najít. Myslím si, že se situace 
bude ještě v následujících týdnech vyvíjet a čísla se budou upřesňovat. 

0:13:30 
PhDr. Ing. Mgr. et Mgr. Jiří Valenta, DBA: Musím informovat zastupitelstvo, jsem 
zplnomocněn jako člen petičního výboru, nově ustaveného petičního výboru, že jsme 
podali petici na krajský úřad prostřednictvím právníka JUDr. Ondřeje Dostála 
k problematice Sušické nemocnice tak, abychom prostřednictvím této petice zesílili 
tlak na odpovědné politické činitele, aby tato situace, která je nesmírně vážná, se již 
nějakým způsobem dobrala k závěru. Myslíme si, že někteří zodpovědní politici, 
nemyslím teď na úrovni zrovna kraje, nepřistupují k této problematice úplně 
zodpovědně. Dovolte mi, abych Vám nyní stručně přečetl text té petice, abyste s tím 
byli seznámeni: 
„Vážení, my níže podepsaní občané prostřednictvím této petice žádáme, aby Plzeňský 
kraj: 
1. podpořil poskytování lůžkové zdravotní péče v Sušické nemocnici tak, aby byl její 
provoz dlouhodobě udržitelný a aby poskytovala občanům sušického regionu 
zdravotní péči v rámci nepřetržitého provozu ve smyslu § 9 zák. č. 372/2011 Sb.                        
o zdravotních službách  
2. podpořil v jednání se zdravotními pojišťovnami sjednání smluv o poskytování                         
a úhradě zdravotních služeb se Sušickou nemocnicí za rovných podmínek umožňující 
zachování dostupnosti hrazené péče pro sušický region 
3. poskytoval Sušické nemocnici finanční podporu za službu obecného hospodářského 
zájmu spočívající v zajištění dostupnosti péče za rovných podmínek jako nemocnicím 
ve svém vlastnictví 
4. poskytoval prostřednictvím krajem vlastněných nemocnic Sušické nemocnici 
součinnost ve věci personálního zajištění a vzdělávání lékařů a sester 
5. zahrnul Sušickou nemocnici do krajské koncepce zdravotnictví jako nedílnou 
součást zajišťování lůžkové péče v Plzeňském kraji.“ 
 
To je celý text petice. Prosím i vedení kraje, aby i díky obsahu této petice zvažovalo 
své kroky v součinnosti s nejvíce zodpovědnou sušickou zastupitelskou strukturou.  
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0:16:25 
Hejtman: Přiznám se, že je to pro mne nová informace. Ještě se to ke mně nedostalo, 
protože asi pane doktore, podání té petice bude čerstvé. Zastupitelstvo města Sušice 
se vyjádřilo naprosto jednoznačně, takže očekávám, že podobná petice bude 
směřovat i do města Sušice, aby se k tomu zastupitelé a vedení města Sušice nějakým 
způsobem postavilo. Rozumím, že jsme ve volebním roku krajských voleb, nikoli 
komunálních, tak proto spíše ta petice asi směřuje na Plzeňský kraj. Zastupitelé zde 
schválili, a pane doktore, Vy jste patřil mezi ně, smlouvu o převzetí provozu Sušické 
nemocnice pod Plzeňský kraj. Tuto smlouvu odmítlo Zastupitelstvo města Sušice. 
Respektuji obsah té petice, ale předpokládám, že i v podobném duchu přijde na město 
Sušice, které v tento okamžik bude tím hlavním hráčem, určitě ne Plzeňský kraj. 
K tomu textu musím doplnit, že Plzeňský kraj dlouhodobě podporuje provoz Sušické 
nemocnice ze svých vlastních zdrojů. 

0:18:10  
Pavel Javorský: Oceňuji aktivitu směrem k Sušické nemocnici, ale ne v kontextu 
kandidatury JUDr. Dostála do eurovoleb. Trochu tady vidím, že používá Sušickou 
nemocnici k tomu, aby hledal politické body. To je to, co mě na tom mrzí. 
 
Hejtman – konstatuje, že nikdo další se v rámci tohoto bodu nehlásí.  
 
3. Diskuse, různé 
 
Bez příspěvku.  
 
Závěr 
 
Hejtman končí dnešní zasedání Zastupitelstva Plzeňského kraje, děkuje zastupitelům 
za spolupráci, loučí se s nimi a připomíná termín dubnového jednání zastupitelstva. 
 
ZPK končí v 11:13 hodin 
Zvukový záznam pořízen 
Zapsala: Renáta Hubková 
 
Vyhotoveno v Plzni dne 27. 2. 2024 
 
 

 
Rudolf Špoták 

                                                                                                                      hejtman 
 
 
 
 
 
 
Ing. Jan Vavřička        JUDr. Marcela Hollerová 
ověřovatel zápisu                                                                         ověřovatelka zápisu 
 






